

Geneva, October 8<sup>th</sup>, 2022

Dear Mr Didier Thévenet, Mayor of La Clusaz,

We had the opportunity to meet with the friends in the struggle of La Clusaz, namely the collectif Fier Aravis, on Thursday, October 6<sup>th</sup> to understand the issues of the development of water channels for supplying the ski hills with artificial snow. The group conveyed their concerns about the adverse effects of channeling water in terms of reducing water supply to the farmers, using high amounts of energy, losing water resources through evaporation in the channeling, and negatively impacting a biodiverse ecosystem.

As part of the work that we carry out in India, inspired by Mahatma Gandhi, we assist with the protection of livelihood resources for marginalized populations. With regard to our activities, we have been collaborating with many civil society and governmental bodies in Geneva and in different parts of France.

We have been told by the collectif that in spite of last year's and this year's struggle, no one from the Municipality has come to talk to them to resolve the issues. We believe that a dialogue-based solution is the most essential method in such a modern governing system.

It appeared to us that the collectif Fier Aravis is genuinely pursuing their aims and in the course of the next two months, may be adversely affected by the onset of winter. Therefore we request the municipality to take this up at the earliest.

We thank you for listening to these concerns.

With regards,

Rajagopal, P.V. Jai Jagat



Genève le 8 octobre 2022,

Cher Monsieur Didier Thévenet, Maire de La Clusaz,

Nous avons eu l'occasion de rencontrer les amis de la lutte de La Clusaz, à savoir le collectif Fier Aravis, le jeudi 6 octobre pour comprendre les enjeux de l'aménagement des canaux d'eau pour l'alimentation des pistes de ski en neige artificielle. Le groupe a fait part de ses inquiétudes quant aux effets néfastes de la canalisation de l'eau en termes de réduction de l'approvisionnement en eau des agriculteurs, d'utilisation de grandes quantités d'énergie, de perte de ressources en eau par évaporation dans la canalisation et d'impact négatif sur un écosystème très riche en biodiversité.

Dans le cadre des activités que nous menons en Inde, inspirées par le Mahatma Gandhi, nous contribuons à la protection des moyens de subsistance des populations marginalisées. En ce qui concerne nos activités, nous avons collaboré avec de nombreux organismes de la société civile et gouvernementaux à Genève et dans différentes régions de France.

Le Collectif nous a dit que malgré la lutte de l'année dernière et de cette année, personne de la municipalité n'est venu leur parler pour résoudre les problèmes. Nous pensons qu'une solution basée sur le dialogue est la méthode la plus essentielle dans un système moderne de gouvernance.

Il nous a semblé que le collectif Fier Aravis poursuit réellement ces objectifs de dialogue et qu'au cours des deux prochains mois, il pourrait être affecté par l'arrivée de l'hiver. C'est pourquoi nous demandons à la municipalité de se saisir de ce dossier dans les meilleurs délais.

Nous vous remercions par avance d'avoir écouté nos préoccupations.

Avec nos salutations,

Rajagopal, P.V.

Jai Jagat